
 

 

 

            

Aan:  Het college van burgemeester en wethouders 

  
  van de gemeente Venlo 

Van:  Fractie EENLokaal 

 Leon van den Beucken     

Betreft: Vragen ex. Artikel 44 reglement van orde 

Belfeld 23-9-2022 

  

Geacht college, 
 
Onderwerp: Nieuwe ISA borden operationeel: tijd voor tweetalige bebouwde kom borden 
 
In de zomer van 2022 heeft EENLokaal vragen gesteld over tweetalige bebouwde kom borden. 
Deze borden zijn in een groot deel van Limburg al gemeengoed in de oude stijl, zo echter niet in de 
gemeente Venlo. 
 
Van overheidswege zullen de gemeenten op termijn verplicht gaan worden om nieuwe bebouwde kom 
borden te gaan gebruiken. Dit heeft te maken met Europese wetgeving die ISA (Intelligente Snelheids 
Assistant) op motorvoertuigen met vier of meer wielen vanaf juli 2022 verplicht stelt.  
 
Wij gaven vorig jaar al aan: 
 
“EENLokaal is van mening dat (regionale) identiteit en het lokale dialect voor onze inwoners erg 
belangrijk zijn en een visitekaartje van de regio en van de gemeente. Echter zijn we ook van mening dat 
er verantwoord met geld omgegaan moet worden. Dus het enkel om deze redenen direct vervangen van 
technisch in goede staat zijnde bebouwde kom borden is dan ook niet aan de orde voor onze fractie.  
 
Dit is alleen te verantwoorden als de borden al slecht en versleten zijn en daarom vervangen moeten 
worden en daarbij de eventuele meerkosten voor de extra vermelding acceptabel zijn, waarbij de 
gemeente zich misschien moet beperken tot de hoofdinvalswegen. Maar nu doet zich – opgelegd door de 
nationale overheid – mogelijk de gelegenheid voor, om met de ontwikkelingen mee te liften en aan te 
sluiten bij de vele gemeenten in Limburg, die geruime tijd geleden al overgegaan zijn tot het dialect 
vermelding op bebouwde kom  borden, aanvullend op de Nederlandse naam. “ 
 
 
We zien op diverse plekken in Limburg dat (versleten) borden nu al vervangen worden door de nieuwe 
stijl borden in afwachting van de toekomstige verplichting en dat is volgens EENLokaal heel verstandig, 
want anders moet je over enkele jaren alweer kosten maken. In Roermond doken onlangs al tweetalige 
borden op in de nieuwe stijl. 
 
 
 

https://vnvf.nl/nieuws/nieuwe-bebouwdekom-borden/?utm_source=Laposta&utm_campaign=Nieuwsbrief+juni+2021&utm_medium=email
https://vnvf.nl/nieuws/nieuwe-bebouwdekom-borden/?utm_source=Laposta&utm_campaign=Nieuwsbrief+juni+2021&utm_medium=email


 

 

  
Zo zou het er dan uit komen te zien, enkele voorbeelden voor Venlo 
 
Veel gemeenten in Limburg duiden hun steden en dorpen al decennia lang aan met ook hun naam in het 
lokale dialect, naast de officiële benaming. De gemeente Venlo is hier destijds niet in meegegaan. Ook 
later niet toen de borden, na herindelingen en bij slijtage, vervangen werden door de deels grote, gele 
constructies.  
 
Vorig jaar gaven we het al aan: 
 
“EENLokaal is van mening dat (regionale) identiteit en het lokale dialect voor onze inwoners erg 
belangrijk zijn en een visitekaartje van de regio en van de gemeente. Echter zijn we ook van mening dat 
er verantwoord met geld omgegaan moet worden.  Dus het enkel om deze redenen direct vervangen 
van technisch in goede staat zijnde bebouwde kom borden is dan ook niet aan de orde voor onze fractie.  
Dit is alleen te verantwoorden als de borden al slecht en versleten zijn en daarom vervangen moeten 
worden en daarbij de eventuele meerkosten voor de extra vermelding acceptabel zijn, waarbij de 
gemeente zich misschien moet beperken tot de hoofdinvalswegen. Maar nu doet zich – opgelegd door 
de nationale overheid – mogelijk de gelegenheid voor, om met de ontwikkelingen mee te liften en aan 
te sluiten bij de vele gemeenten in Limburg, die geruime tijd geleden al overgegaan zijn tot de dialect 
vermelding op bebouwde kom  borden, aanvullend op de Nederlandse naam.”  
 
Het - naast de officiële benaming - gebruiken van de dialectnamen op bebouwde kom borden (niet te 
verwarren met de bewegwijzering) draagt bij aan de eigenheid van de kernen, die onze gemeente rijk is, 
en draagt bij aan de Limburgse eigenheid, en kent een breed draagvlak bij de inwoners.  
 
Het college antwoordde vorig jaar op 20 juli 2022: 
“Uiteraard volgen wij deze ontwikkeling en indien er inderdaad Europees of landelijk besloten wordt dat 
er een nieuw type bebouwde kom bord toegepast dient te worden, zullen wij hier een implementatieplan 
voor opstellen.” 
 
Volgens het college was vorig jaar de door ons gevraagde “positieve grondhouding” (nog) niet aan de 
orde.  
 
“Gezien de onder het antwoord op vraag 1 beschreven situatie is deze vraag nu niet aan de orde. Tegen 
de tijd dat de regelgeving omtrent de komborden eventueel wordt aangepast en deze vervangen dienen 
te worden zal het college een standpunt innemen over de gewenste vormgeving en uitstraling binnen de 
op dat moment geldende (Europese en lokale) kaders” 
 
Wat schetst onze vreugdevolle verbazing? We hebben echter de eerste ISA-borden al gezien in Venlo, 
vlakbij de Villa Flora en Innovatoren! De conclusie die we hieruit trekken, is dat ze al operationeel zijn, 
dus toegepast. Tevens stellen we vast dat er voor gekozen is om nu al de ISA-stijl te gebruiken om deze 
zodoende over enkele jaren niet alweer te hoeven vervangen, als deze verplicht worden. Daar is de 
fractie van EENLokaal blij mee. Dit is een aangename verrassing en dat leidt uiteraard tot nieuwe 
vragen.  



 

 

 
 
 
 

    
Noordwesthoek Venlo: ISA-geschikte borden reeds in op één plek in Venlo geplaatst 
 
Vraag 1 
Mag EENLokaal  (gezien de daadwerkelijke plaatsing van de eerste ISA-borden) concluderen dat het 
college het dus met ons eens is, dat het verstandig is bij vervanging nu al de ISA- bebouwde kom 
borden te hanteren? Zo nee, waarom niet?  
 
Op het moment dat er nieuwe borden (met of zonder gele huisstijl-constructies) worden besteld, doet 
zich volgens EENLokaal de gelegenheid voor om de dialectnaam onder de officiële te vermelden. En die 
gelegenheid is dus volgens onze fractie vanaf nu!  Wachten tot er over vijf of acht jaar veel meer nieuwe 
ISA-borden zijn geplaatst is voor ons niet aan de orde. We willen straks niet weer een stok achter de 
deur, om de tweetalige borden niet te hoeven gaan plaatsen. Het kan nu al op financieel verantwoorde 
en organische wijze, daar waar de oude borden vervangen worden of bijvoorbeeld de bebouwde kom 
wordt opgerekt. Dat heeft dit eerste voorbeeld in de Noordwest hoek zelf uitgewezen.  
 
Dit leidt tot nog drie andere vragen.  
 
Vraag 2 
Is het collega met ons van mening dat nu dan wel het juiste moment is aangekomen, om een positieve 
grondhouding over de dialectnamen te gaan aannemen? Zo nee, waarom dan niet?  
 
Vraag 3 
Deelt het college onze opvatting, dat het wenselijk is om aan te haken bij de vele andere Limburgse 
gemeenten, die de dubbele plaatsnamen allang gebruiken? Zo nee, waarom niet? 
 
EENLokaal kan zich voorstellen dat dit (aanvankelijk) alleen op de hoofdinvalswegen van toepassing is 
 
Vraag 4 
Gaat / laat het college vanaf nu,  op het moment dat er nieuwe ISA-geschikte bebouwde-kom-borden 
worden geplaatst, daadwerkelijk ook de dialectnaam van de dorpen van onze gemeente vermelden, 
te beginnen op de hoofdinvalswegen? Zo nee, waarom niet? 
 
 
Fractie EENLokaal                                               



 

 

Leon van den Beucken            


